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OHROŽENÍ pro chov jezevčíka v zemi původu, 
nový návrh německého zákona na ochranu zvířat. 

 
Překlad výzvy prezidenta DTK pro členy německého klubu, 

zveřejněné na webu DTK.“ 
 
Blíží se konec chovu čistokrevných psů? 
 

Organizace na ochranu zvířat a především organizace za práva zvířat se 
otevřeně přiznávají k tomu, že chtějí výrazně redukovat počet domácích mazlíčků a 
doma chovaných zvířat (s oporou v jejich částečně velmi extrémní ideologii…). Na 
ministerstvech jsou aktuálně klíčové pozice obsazeny lidmi, kteří pocházejí nebo 
sympatizují s těmito organizacemi. Je známo, že chov čistokrevných psů je těmto 
lidem „trnem v oku“. 

 
S kampaněmi jako „Adoptujte, nekupujte“ doprovázené emotivními slogany jako 

„Neexistuje žádný plně odpovědný chov z pohledu ochrany práv zvířat!“, protože 
každé chované zvíře zabírá místo zvířeti z útulku, které by jinak mohlo získat nový 
domov, si tyto organizace dávají za cíl, zcela zakázat chov čistokrevných psů. (viz 
HP od PETA). 

 
Začátkem letošního února představilo Spolkové ministerstvo zemědělství (BMEL) 

návrh zákona, kterým by se měl novelizovat současný zákon na ochranu zvířat.  
Rozšířená rada DTK se velmi důrazně vyjadřuje k obsahu tohoto návrhu, protože 

se obává konkrétní hrozby pro čistokrevný chov psů a s tím i velkého množství 
loveckých plemen psů, ke kterým patří i náš jezevčík. Tyto nebezpečí a hrozby jsou 
tak významné, že vyvolávají potřebu okamžitých společných opatření a kroků od 
zastřešujících organizací – zejména VDH (Německý svaz německých chovatelů 
psů), JGHV (Svaz chovatelů loveckých psů) a DTK (Německý svaz chovatelů 
jezevčíků) a samozřejmě všech jednotlivých přátel psů, protože situace může být 
velmi rychle opravdu kritická.  

 
Rád bych na dvou příkladech upozornil na to, co obsahuje ministerský návrh 

zákona za ustanovení a jaké nebezpečí pro chov psů potažmo jezevčíků obsahují: 
 

1. § 11b TierSchG nově definuje tzv. znaky týrání chovem. Pod bodem 4 je 
je tam uveden termín „kosterní anomálie“. 

a) Anomálie jsou odchylky od originálu, kterým má být v tomto případě vlk. 
b) Nejasný právní pojem „kosterní anomálie“ lze vykládat tak široce, že povede 

nevyhnutelně k odlišný interpretacím a v jednotlivostech může vést 
k přehnaným závěrům 

c) Výsledkem budou plošné zákazy chovu a výstav pro normálně zdravá zvířata, 
např. velmi velká nebo nízkonohá lovecká plemena psů, jako je braka nebo 
jezevčík. 

 
 

2. V §11b odst. 1b se předpokládá zákaz chovu zvířat s dědičně podmíněnými 
chorobami 
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a) Chov s jedinci, kteří přenáší geneticky podmíněné choroby má být plošně 
zakázán, bez dalšího upřesnění jako obecné pravidlo 

b) Víme, že pravděpodobně neexistují žádní savci, kteří netrpí a nepřenáší 
žádnou geneticky podmíněnou chorobu. Všeobecný zákaz chovu přenašečů 
vloh pro tyto choroby je tak prakticky neproveditelný, protože se nedá vymezit 
okruh zvířat, na které se má vztahovat. Při subjektivním výkladu je schopen 
každý úřad s příslušnou pravomocí zakázat, bude-li k tomu motivován, jakýkoli 
čistokrevný chov psů 

c) Řešením je zde zodpovědně vedený management chovu realizovaný skrze 
chovné programy jednotlivých chovatelských klubů, které vždy vyloučí chov na 
dvou přenašečích stejné dědičně podmíněné choroby a zamezí mu.  

 
Co se udělalo a co je třeba udělat? 
Rozšířené předsednictvo DTK po intenzivních konzultacích s jednatelem VDH, 

panem Kopernikem, rozhodlo, šířit část kampaně VDH na sociálních sítích a tak tuto 
kampaň podpořit. Tato kampaň je zaměřena proti částem návrhu zákona a má 
oslovit co nejširší veřejnost a vysvětlit jí, jaké problémy může nový zákon přinést.  

Někteří členové rozšířené rady DTK mají kontakty na poslance a již s nimi začali 
jednat napřímo osobně. Díky 22 000 členům DTK je jistě celá řada členů našeho 
klubu, kteří osobně znají další poslance napříč stranami. Využijte, prosím, tyto svoje 
kontakty a pokuste se jim vysvětlit důvody našeho znepokojení z chystaných změn a 
jejich vlivu na chov čistokrevných psů a jezevčíků.  

 
Napište prosím také poslancům z vašeho volebního obvodu. Vysvětlete pomocí 
uvedených příkladů, že v případě novelizace tohoto zákona chov čistokrevných 

psů zanikne a zmizí i upotřebitelný lovecký pes. 
Kontakty na poslance můžete snadno najít pomocí vyhledávání volebních 

obvodů Bundestagu nebo vašeho zemského parlamentu. 
 
Postavme se společně za naše psy a chraňme naše jezevčíky před zvůlí vedené 

silnou ideologií ochránců práv zvířat. Nyní je nutná naše solidarita. 
 
Prosím, buďte nyní tím nejlepším obhájcem našich jezevčíků, jakým jste kdy byli. 

 
Josef Ramacher 
prezident DTK 

 
Originál najdete zde: 
http://www.dtk1888.de/_rec/uploads/offizielles/wichtige_mitteilung_des_praesidenten_des_dtk.pdf 


